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Protokół nr XLIII/22

XLIII Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 21 kwietnia 2022 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:05 tego samego
dnia w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1,2,3 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji gości, radnych, pracowników Urzędu 
Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu radnych, wobec 
czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, iż jest wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 
mieszkalnych będących własnością Gminy Ornontowice stanowiących zasób Gminy na rzecz 
dotychczasowych najemców

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania

Głosowano w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  zmiany 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych będących
własnością Gminy Ornontowice stanowiących zasób Gminy na rzecz dotychczasowych najemców

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 
mieszkalnych będących własnością Gminy Ornontowice stanowiących zasób Gminy na 
rzecz dotychczasowych najemców, został jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad.

Głosowano w sprawie: przyjęcia zmienionego porządku obrad

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Porządek obrad po zmianach, został przyjęty jednogłośnie.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XLII/22 z sesji, która odbyła się dnia 24.03.2022 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XLII/22 z sesji, która odbyła się dnia 24.03.2022 r. 

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Protokół Nr XLII/22 z sesji, która odbyła się dnia 24.03.2022 r., został przyjęty jednogłośnie, 
bez uwag.

4. Plan remontów dróg i napraw dróg gminnych i powiatowych.
Jako pierwszy głos zabrał Pan Dariusz Spyra – Zastępca Wójta Gminy, który przedstawił plan 
modernizacji dróg gminnych, który obejmie: ulica Solarnia (odcinek końcowy), odcinek ulicy 
Pośredniej, część ulicy Granicznej (sporządzenie wyceny), część ulicy Kolejowej, odcinek ulicy 
Polnej, ulica Marzankowice, odcinki ulicy Leśnej, odcinek ulicy Klonowej, odcinek ulicy Tartacznej. 
Ponadto Gmina jest w posiadaniu projektów dotyczących budowy dróg przy ulicy Tartacznej (II 
sięgacz), w trakcie projektowania jest ulica Sosnowa, Bankowa (połączenie do ul Zwycięstwa), 
Okrężna (planuje się pozyskać środki zewnętrzne). W planach jest również modernizacja ulicy 
Spokojnej.



Radny Łukasz Machulik zasugerował aby w przypadku rozwiazań doraźnego łatania dziur na 
drogach wziąć pod uwagę możliwość zastosowania płyt betonowych tak ja to ma miejsce w 
Czerwionce-Leszczynach.
Kolejno głos zabrał Pan Marcin Kotyczka – Wójt Gminy podsumowując informacje przedstawione 
przez Zastępcę Wójta, wyjaśnił, że przy wyborze dróg wymagających remontu pod uwagę były 
brane wnioski zarówno radnych jak i mieszkańców. Natomiast w chwili obecnej istotnymi 
czynnikami, które wpłyną na realizację zaplanowanych zadań remontowych  są  rozstrzygnięcia 
przetargowe oraz rozstrzygnięcia związane ze złożonymi wnioskami o pozyskanie środków 
zewnętrznych na poszczególne zadania.

Kontynuując punkt dotyczący dróg, głos zabrał Wicestarosta Mikołowski  - Pan Tadeusz Marszolik, 
który wskazał, że w roku bieżącym Powiat zaplanował dwa duże zadania remontowe to jest remont
ul. Konstytucji 3 Maja w Mikołowie oraz ul. Bolesława Chrobrego w Orzeszu. Jeśli natomiast chodzi
o Gminę Ornontowice to na ten rok zaplanowano modernizację dość znacznego fragmentu ulicy 
Orzeskiej w dużej części będzie to sfinansowane ze środków pochodzących z KWK „Bolesław 
Śmiały” w ramach szkód górniczych (ok 617 tysięcy złotych) natomiast reszta kwoty ok 200 tysięcy 
złotych pochodzić będzie z budżetu Powiatu. Ponadto Powiat na bieżąco dokonuje drobnych 
remontów dróg na terenie całego Powiatu. W przyszłości należy się spodziewać dużego zadania 
jakim będzie remont ulicy Zwycięstwa w Ornontowicach.
Idąc dalej głos zabrał Pan Mirosław Nowak – Zastępca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 
Powiatowych przedstawiając szczegółowy przebieg prac związanych z remontem ulicy Orzeskiej 
oraz bieżących remontów na drogach powiatowych.
Zaproszeni goście również odnieśli się do pytań i sugestii radnych dotyczących:

• uporządkowania oznakowania pionowego przy drogach powiatowych,
• planowanego terminu remontu ulicy Zwycięstwa,
• planu budowy łącznika Zamkowa-Orzeska wraz z dwoma rondami,
• organizacji ruchu przy ul. Orzeskiej podczas remontu,
• progu zwalniającego przy skrzyżowaniu ul. Zwycięstwa z ul. Chudowską,
• własności kanalizacji deszczowej w drogach powiatowych.

W przedmiotowym punkcie radny Zbigniew Machulik przedstawił dwie interpelacje dotyczące: 
udrożnienia przepustu pod ulicą Chudowską oraz montażu barierek wzdłuż probostwa przy ul. 
Zamkowej.

5. Współpraca Gmina – Powiat.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Wicestarostę Powiatu
Mikołowskiego Pana Tadeusza Marszolika, który odniósł się do takich spraw jak:

• pomocy udzielanej uchodźcom z Ukrainy,
• sytuacji finansowej Powiatu,
• planowanych inwestycji,
• budowy budynku dla osób dla osób z niepełnosprawnością intelektualną w Wyrach.

Kolejno głos zabrał Wójt, który dokonał krótkiego podsumowania współpracy Gminy i Powiatu w
dobie pandemii,  spraw związanych z CPK, wojny w Ukrainie, inwestycji  drogowych Powiatu na
terenie  Ornontowic  oraz  podziękował  za  uczestniczenie  przedstawicieli  Powiatu  w  sesjach
tematycznych Gminy.

6. Informacja na temat współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi.
Wyżej wskazaną informację w postaci multimedialnej przedstawiła Pani Joanna Grzywok – p.o.
Kierownika Referatu Zamówień Publicznych.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionego materiału.



7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu kwietniu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz 
Zientek.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt wraz z autopoprawką został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w 
dniu 20.04.2022r.
W dniu sesji wpłynęła druga autopoprawka, którą omówiła Pani Aleksandra Sewerin – Skarbnik 
Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/351/22 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2022-2032, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2022 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt wraz z autopoprawką został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji     
w dniu 20.04.2022r.

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/352/22 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2022 rok, została przyjęta         
jednogłośnie  -   załącznik     nr   5   do protokołu.  

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt wraz z autopoprawką został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji      
w dniu 20.04.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/353/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu,
została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) wyrażenia zgody na zamianę gruntów,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt wraz z autopoprawką został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji      
w dniu 20.04.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/354/22 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów, została przyjęta 
jednogłośnie -   załącznik     nr   7   do protokołu.  

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą,



Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 20.04.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/355/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
gruntu z dotychczasowym dzierżawcą, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   8   do         
protokołu.

f) wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowych
położonych w Ornontowicach w rejonie ul. Sosnowej i ul. Cyprysowej.
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 20.04.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie            
bezprzetargowym nieruchomości gruntowych położonych w Ornontowicach w rejonie ul. Sosnowej 
i ul. Cyprysowej.

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/356/22 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości gruntowych położonych w Ornontowicach w rejonie ul. Sosnowej                   
i ul. Cyprysowej, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   9   do protokołu.  

g)  zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych będących
własnością Gminy Ornontowice stanowiących zasób Gminy na rzecz dotychczasowych najemców
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 20.04.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż lokali mieszkalnych będących własnością Gminy Ornontowice stanowiących zasób 
Gminy na rzecz dotychczasowych najemców

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz Pałka,        
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XLIII/357/22 w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
lokali mieszkalnych będących własnością Gminy Ornontowice stanowiących zasób Gminy 
na rzecz dotychczasowych najemców , została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   10             
do protokołu.

10. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• realizacji uchwał Rady Gminy,
• działalności Wójta w okresie między sesjami.
• odpowiedzi na wolne głosy i wnioski, zapytania radnych

Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum;  Program Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład” - W postępowaniu u udzielenie zamówienia publicznego wzięło 
udział 4 oferentów. Łączne kwoty na poszczególne etapy przedstawiają się następująco: 
Najtańsza oferta 13 798 800,00 zł; następna 17 896 500,00 zł, później 18 919 394,96 zł i 
najdroższa 21 500 400,00 zł. Trwają procedury negocjacji oraz ustalania ostatecznych cen. 
Postępowanie w toku. 

• Budowa ul. Leśnej w rejonie nr 5 i nr 17 z podziałem na etapy - Dobiegają końca prace 
związane z wykonaniem sięgacza w rejonie nr 17. Z kolei w środę 27 kwietnia br. o godz. 
15:30 planowane jest spotkanie z Mieszkańcami sięgacza w rejonie nr 5.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej - Umowa podpisana w lutym. Rozpoczęcie prac 
zostało opóźnione ze względu na brak dostępności materiałów oraz wzrost cen. W 
najbliższych dniach zostanie podpisany aneks do umowy wraz ze wzrostem wynagrodzenia
dla wykonawcy. Spotkanie z Mieszkańcami odbędzie się w środę 27 kwietnia br. o godz. 
16:30 przy ul. Polnej.

• Budowa boiska sportowego przy ul. Świerkowej - Wykonano podbudowę pod boisko. 
Później prace były wstrzymane. Prace mają zostać wznowione od najbliższego poniedziałku
tj. od 25 kwietnia br.

• Modernizacja obiektu sportowego przy ul. Zwycięstwa - Trwają prace związane z 
wykonaniem odwodnienia boiska. Wykonawca wystąpił z wnioskiem o wydłużenie terminu 
realizacji zadania.

• Wykonanie bezpiecznego przejścia dla pieszych w rejonie ul. Kolejowej - W postępowaniu   
o udzielnie zamówienia złożono 1 ofertę. Trwają czynności związane z negocjacją 
ostatecznej ceny, następnie zostanie podpisana umowa.



• Budowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ul. Kolejowej - W dniu 
wczorajszym (tj. 20 kwietnia) do ogłoszonego przetargu wpłynęły 4 oferty. Najtańsza oferta 
wynosiła 245 015,04 zł, najdroższa 471 818,02 zł.

• Organizacja ruchu drogowego - Wykonawca przedstawi w najbliższym czasie warianty 
aktualizacji organizacji ruchu drogowego przy ul. Leśnej.

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Od początku 2022 r. złożono 35 wniosków o dotację do ekologicznych urządzeń 

grzewczych. Podpisano 23 umowy. Dotychczas nie złożono żadnego wniosku o dotację do 
przydomowej oczyszczalni ścieków.

• Dotychczas bezpośrednio do Urzędu Gminy złożono 234 deklaracje o wpis do Centralnej 
Ewidencji Emisyjności Budynków, a łącznie złożono 410 deklaracje, tj. 22% ogółu. Dla 
przypomnienia termin składania deklaracji to 30 czerwca br. 

• Na bieżąco prowadzone są kontrole smogowe w związku z ogłoszeniami dotyczącymi złej 
jakości powietrza lub zgłoszeniami mieszkańców. Od początku 2022 r. przeprowadzono 13 
kontroli.

• Na bieżąco prowadzone są kontrole w zakresie prawidłowego pozbywania się nieczystości 
ciekłych. Od początku 2022 r. przeprowadzono 14 kontroli.

• Z 286 druków oświadczeń przekazanych mieszkańcom, dotyczących uzupełnienia danych  
w zakresie posiadanych zbiorników bezodpływowych, wpłynęło dotychczas 144 odpowiedzi. 
Obecnie trwa ich weryfikacja, a następnie będą podejmowane kolejne czynności 
administracyjne.

• Uzyskano decyzję Wojewody Śląskiego stwierdzającą nabycie przez Gminę Ornontowice     
z mocy prawa nieruchomości stanowiącej działkę nr 1713/294 w rejonie ul. Lipowej.

• Na bieżąco prowadzone są sprawy z zakresu przejmowania sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej, gdzie inwestorem nie jest Gmina Ornontowice, w tym m.in. zawarte zostały   
2 porozumienia inwestycyjne, określające zasady współpracy w zakresie budowy sieci 
wodociągowej w rejonie ul. Polnej. 

• W zakresie projektu Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Ornontowice, który był wyłożony do publicznego wglądu do 8 kwietnia, można 
jeszcze składać uwagi do projektu w terminie do 29 kwietnia. 

• Trwają prace związane z podziałem dwóch działek pod drogę w rejonie ul. Leśnej, które po 
podziale nieodpłatnie przejdą na własność Gminy, zgodnie z deklaracjami właścicieli. 

• W II kwartale 2022 r. Gmina sfinansowała zakup METROBILETÓW dla 22 uczniów w wieku 
od 7 do 16 lat, uczących się poza Ornontowicami, które upoważniają do darmowych 
przejazdów komunikacją autobusową w ramach całej sieci ZTM oraz na wybranych 
odcinkach kolejowych Kolei Śląskich. 

• W związku z planowaną reorganizacją wszystkich linii autobusowych MZK Jastrzębie, 
począwszy od 1 września br., wpłynęła informacja o połączeniu dotychczasowych linii nr: 
309, 310, 311B przejeżdżających przez Gminę Ornontowice, w jedną linię autobusową        
o nr 301.

• W związku z uzyskaniem dofinansowania z Fundacji JSW, dotychczasowe zajęcia                
z Akademii biegania będą kontynuowane pod nazwą projektu ,,Bieg po zdrowie” oraz 
wzbogacone o  spotkania z dietetykiem, fizjoterapeutą, wycieczki górskie oraz badania 
zdrowotne.

• Do Urzędu Marszałkowskiego złożono sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań            
z zakresu gospodarowania odpadami komunalnymi za 2021 rok, które zostało pozytywnie 
zatwierdzone w związku z osiągnięciem wymaganego poziomu przygotowania do 
ponownego użycia i recyklingu w wysokości 26,3 %, przy min. 20,0% .

• Obecnie z dofinansowania żłobkowego korzysta 8 rodzin.
• W marcu br. zmarło 8 mieszkańców oraz urodziło się 4 dzieci. Obecnie Gmina Ornontowice 

liczy 6030 mieszkańców, w tym 5896 zameldowanych na stałe i 134 na pobyt czasowy.



• Prowadzony jest ciągły nadzór nad prawidłowym procesem oczyszczania ścieków, 
właściwym stanem sieci kanalizacyjnej i sieci wodociągowej, prawidłowym działaniem 
oświetlenia ulicznego oraz utrzymaniem terenów zielonych na terenie Gminy Ornontowice. 

• W związku z zaobserwowanymi od dłuższego czasu spadkami ciśnienia sieci wodociągowej,
wystosowano pismo do GPW S.A w Katowicach z prośbą o poprawę sytuacji.

• W dniu 30 marca br. podpisano umowę na wykonanie modelu hydraulicznego sieci 
wodociągowej na terenie Ornontowic. 

• W gospodarce wodociągowej w ostatnim okresie wystąpiła jedna awaria przy ul. 
Bujakowskiej spowodowana nieuważnym wykonywaniem prac budowlanych przez firmę 
zewnętrzną.

• W dniu 1 kwietnia br. wykonano jedną z uchwał podjętych podczas uroczystej Sesji Rady 
Gminy Ornontowice z dnia 2 czerwca 2021 r. z okazji 30-lecia odrodzenia Gminy 
Ornontowice, a mianowicie nadanie nazwy obiektowi rekreacyjnemu w Gminie Ornontowice,
tj. Rosarium im. Ronalda Winklera, poprzez uroczyste  odsłonięcie tablicy pamiątkowej, 
przeprowadzone w kameralnym gronie, przede wszystkim rodziny, sąsiadów i znajomych śp.
Ronalda Winklera.  

• Trwa akcja „Trash challenge” - czyli sprzątanie śmieci na terenie naszej Gminy z okazji Dnia 
Ziemi przypadającego na dzień 22 kwietnia. Finał akcji zaplanowany jest w dniu 23 kwietnia 
w Parku Gminnym, na który serdecznie zapraszamy.

• Msza Święta za ojczyznę z okazji uchwalenia Konstytucji 3 maja, która odbędzie się 3 maja 
o godz. 9. Zachęca się także do uczczenia dnia flagi Rzeczypospolitej Polskiej 
(przypadającej na dzień 2 maja) poprzez jej wywieszenie na budynkach swoich posesji.

• Najbliższa Komisja Mieszkaniowa zaplanowana jest na dzień 11 maja br.  
• Urząd na bieżąco jest zaangażowany w pomoc uchodźcom z Ukrainy. Dotychczas wydano 

360 numerów PESEL, naukę w szkole podstawowej pobiera 25 dzieci z Ukrainy, 9 dzieci 
uczęszcza do przedszkola, a od dnia 26 kwietnia rozpocznie się kurs nauki języka polskiego 
dla osób dorosłych z Ukrainy. Urząd dotychczas zweryfikował pozytywnie 10 wniosków         
o świadczenie pieniężne przysługujące z tytułu zakwaterowania i wyżywienia  obywateli 
Ukrainy na łączną kwotę prawie 28 tys. zł oraz wypłacono 100 jednorazowych świadczeń 
pieniężnych w wysokości 300 zł na osobę, kolejnych 30 wniosków jest pozytywnie 
zweryfikowanych i oczekujemy na środki zewnętrzne, celem dokonania przelewu dla 
wnioskodawców.   

• Dotychczas zweryfikowano 25 prywatnych punktów zakwaterowania na terenie Gminy       
( w tym 23 pozytywnie oraz 2 negatywnie) oraz zgłoszone są do Starostwa Powiatu           
Mikołowskiego 2 punkty zbiorowego zakwaterowania - w internacie przy ZSP Ornontowice 
oraz na osiedlu Żabik. 

• Obecnie na terenie Gminy przebywa 145 uchodźców z Ukrainy, a na dzień 28 kwietnia 
zaplanowano 2-gie spotkanie informacyjne. 

W przedmiotowym punkcie głos zabrał radny Łukasz Machulik, który w nawiązaniu do informacji 
dotyczących akcji Trash Challenge poprosił o częstsze opróżnianie koszy na śmieci.

11. Informacje Przewodniczącego Rady.
 Przewodniczący Rady przekazał informacje dotyczące korespondencji wpływającej:

• sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej dotyczące: rocznej oceny wdrażania
strategii rozwiązywania problemów społecznych na lata 2016-2025 w zakresie 2021 roku

• sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z realizacji programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie,

• sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za rok 2021.
Przewodniczący Rady zachęcił zebranych do wzięcia udziału w zakończeniu akcji trash challenge 
w dniu 23 kwietnia br. w Parku Gminnym.



Kolejna sesja odbędzie się 26 maja br., o godz. 16.00.

12. Interpelacje radnych.
Interpelacje radnego Zbigniewa Machulika zostały przedstawione w punkcie 4.

13. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali radny Sebastian Spyra, w odniesieniu zarówno do akcji 
Trash Challange oraz słów radnego Łukasza Machulika, poprosił o rozważenie możliwości 
zwiększenia ilości koszy na śmieci na terenie Ornontowic.

14. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


